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Referat nr. 3 år 2020 
 

LUU:  Elektriker 
Indkaldt af: TCH 
Tid og Sted: Tirsdag d. 1. september kl. 12, Kringelborg Allé, lokale 314 

Deltagere: 

Fra LUU: 

Tekniq 
Jacob Chr. Svendsen 
Peter Lund Olsen (Zoom) 
Jacob Goldbeck 

Dansk El-forbund (DEF) 
Flemming Jensen 
Henning Rasmussen 
Henrik Bülow Christensen 

Fra CELF: 

Claus Pedersen – udd. Leder 
Kent Westergaard Nielsen – lærerrepræsentant 
Ove Jensen 
 

Andre 
deltagere: 

Elevrepræsentanter 
Frederik Bevensee Heien 
Jimmy Hansen 
 
EVU 
Henrik Vilhelm Larsen 
 
Campus 
John Anker 

Referent: ken Dato: 1. september 2020 
Udsendt til:  
Afbud:  
Bilag:  

Dagsorden: Introduktion af de fremmødte 
 
Rundtur  
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Opfølgning 
3. Meddelelser fra formanden. 
4. Meddelelser fra EVU 
5. Meddelelser fra lærlingerepræsentant 
6. Meddelelser fra skolen 
7. Praktikpladsaktiviteter/pladser 
8. Efteruddannelse 
9. Eventuelt 

Pkt 1 
Godkendelse af referat fra sidste møde 

Iab 

Pkt 2 
Opfølgning 

Nyt medlem i udvalget, Jimmy 
Præsentation af øvrige deltagere 

Pkt 3 

Meddelelser fra formanden 

Går ikke i klasserne i dag pga. COVID-19 
 
Skuemesterrapporterne har været fine, Der er ikke afkrydset at udvalget skal behandle noget. 
Antal SKP og hvad gør vi med dem? Vi har fået flere pga. Jensen’s (Bornholm) situation. Har fået flere 
lærlinge ud, men der er en opgave i at få dem ud i firmaerne. 
 

Pkt 4 Meddelelser fra EVU 
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Megen fokus på praktikpladscentrene vedr. Kvalitet og at få dem ud. Der kommer en henvendelse 
fra EVU til udvalgene. Nogle skoler har flere hundrede SKP’ere.  
Den store blå er gennemgået og rettet. 
Modulprøver – på den sidste konference. 
Sendt spørgeskemaer ud til alle skuemestre for at undersøge hvilke moduler de kan skue på. 
Redigeret opgavebanken. 
Afviklingen af Skills 21 afventer svar fra styregruppen. 
 
3 parts aftalen har fået mange ud sidens aftalens indgåelse. 
 

Pkt 5 
Meddelelser fra lærlingerepræsentant 

 

Pkt. 6 

Meddelelser fra skolen 

48 elever på GF1 
GF2 elektriker 23 elever 
Efter nødundervisningsreglerne har nogle elever taget noget eller hele GF om. 
DGI på grundforløb med aktivitet én gang om ugen i efteråret. 
Regionalt mesterskab i Skills 
Ny bekendtgørelse at man skal bestå moduler og derfor afholdes prøver på hvert modul. 
Modul 1.4, 2.6 og 2.10 hvor indholdet er helt nyt. Udfordring med overgangsordningen mellem nye 
og gamle moduler. Fra foråret forventer skolen at udbyde de nye moduler. 
På 2.10 kan man få beviser/certificering. 
Der skal laves nye undervisningsplaner (LUP) frem til 2023, som udvalget skal godkende. 
På HF1 har vi kørt to hold 16 uger og 2x8 uger. Efter en spørgeskemaundersøgelse var ca. 90% 
positive over for 2x8 uger. Har spurgt om at måtte forlænge prøveordningen. 
Der kan være en del repetition ved et delt hold, når der er en lang periode mellem del 1 og 2. 
Måske skal opdelingen være anderledes i antal uger. 
Der har været virtuel undervisning under hjemsendelsen, som har givet en del erfaring. 
På moduler kunne eleverne være hjemme en del af tiden. 
Antal lektioner kunne varieres gennem forløbet så det totale antal lektioner i modulet er uforandret. 
De stærke elever vil kunne gøre det, men der vil være en udfordring for de svage. 
De tilrejsende vil nok synes at det er en god idé med flere lektioner om ugen. 
Det vil være et tilbud hvilken model de vælger. 
Vil forsøge at udbyde forskelligt så der kan høstes noget erfaring. 
EVU forlag er nedlagt da skolerne ikke kunne blive med EVU om en ny model. Der vil forsøges at lave 
en ny model. 
Grundbogen skal opdateres. Der har tidligere været nedsat et udvalg til gennemgang af 
grundbøgerne. 
 
Debat om fjernundervisning på modulerne. 
 

Pkt. 7 

Praktikpladsaktiviteter/pladser v. Ove Jensen 

Uddannelsesaftaler (alle) blev vist på en oversigt der viste en fordobling af aftalerne. Nogle firmaer 
har valgt at lave lange aftaler for at opnå det store tilskud. 
Nogle virksomheder har fremskyndet at tage en lærling, og det kan måske skabe en ændring til 
næste år. 
I Celf’s område var der ikke mange lærlinge der blev ramt af COVID-19. Dem der blev berørt blev 
ansat igen kort efter. Det er især elever fra Bornholm som fylder i statistikkerne, 7 ud af 15. 
Virksomheder som ikke traditionelt tager elektrikerlærlinge er blevet kontaktet, og det er blevet til 
en del kontrakter. 
Forventer at antallet af indgåede aftaler vil være rigtig godt i år. 
 
Indlæg 
Kombinationsaftaler kan der gøres brug af. 
Celf’s netværk i KBH er blevet introduceret for eleverne fra Bornholm, hvor de kan søge en læreplads. 
Der er åbnet automatikuddannelsen i Ringsted. 
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ZBC og EUCSjælland har søgt om at starte grundforløb i Vordingborg, og ZBC har søgt om hele 
uddannelsen for elektriker. 
Der er 19 skoler der udbyder elektrikeruddannelsen. 
 

Pkt. 8 

Efteruddannelse 

AMU pakker som tidligere udtalt – fx flere kurser i en pakke med relevant indhold. 
Har sammen med andre lavet opsøgende arbejde for at få flere på AMU kurser. 
Workshops for virksomhederne, hvor kurserne bliver gennemgået 
 
På Bornholm er der bevilget 4-5 mio til at booste uddannelserne på Campus sammen med 
Jobcenteret. 
Pengene skulle efter sigende blive brugt til andet end garantikurser. 
 
Det er svært på Bornholm at samle nok deltagere til kurser ud over L-AUS og 
Installationsbekendtgørelsen. 
 

Pkt. 9 

Eventuelt 

I HF1 havde vi en elev med symptomer på COVID-19, og tilbud om at øvrige elever kunne 
fjernundervises. Eleven test var negativ. 
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